

Planning Justification

規畫理由

1. Introduction

This planning statement is submitted in support of a Section 16 application to the Town Planning Board for permission to develop a small-scale private vehicle park at **Lot 3067 in D.D. 124**, located within the “**Village Type Development**” (“**V**”) **zone** under the **Draft Lam Tei and Yick Yuen Outline Zoning Plan No. S/TM-LTYY/13**.

The proposed development seeks to address the needs of private vehicle parking facilities in the area, improve traffic management, and support local accessibility in a manner consistent with the planning intention of the “**V**” zone and the statutory requirements of the Town Planning Ordinance (Cap. 131).

2. Site Context

- The site occupies approximately 390 m².
- It is currently used for private vehicle parking with 4 no. of vehicle charging facilities.
- Surrounding land uses include village houses and local access roads.
- The site is accessible via Tin Tei Yan Road, which connects to the district’s road network.

3. Zoning and Planning Intention

- The site is zoned “**Village Type Development**” (“**V**”) under the **Draft Lam Tei and Yick Yuen OZP No. S/TM-LTYY/13**.
- The planning intention of the “**V**” zone is to designate land for village expansion and to concentrate village-type development for more efficient land use and infrastructure provision.
- A **public/private vehicle park (excluding container vehicles)** is a **Column 2 use** in the “**V**” zone, which may be permitted upon application to the Town Planning Board.

4. Justifications for the Proposed Use

a. Community Need

- If the village doesn’t have the private vehicle parking facilities, it results in illegal roadside parking and congestion.
- The proposed facility will serve villagers by improving accessibility and safety.

b. Land Use Compatibility

- The proposed vehicle park is low-intensity and open-air, compatible with the surrounding village environment.
- No permanent structures will be erected, preserving the rural character of the area.

c. Traffic and Safety

- The layout includes safe ingress/egress points and internal circulation.
- It will reduce illegal parking and improve traffic flow and pedestrian safety.

d. Environmental Considerations

- Permeable paving will be incorporated to minimize runoff.
- Noise and air pollution are expected to be negligible due to the small scale and intermittent use.

e. Others

- The proposed private vehicle park only serves the villagers in the vicinity.
- No parking fee will be charged to the users since they are all the villagers living in the vicinity and have the access right granted by the landowners.

5. Conclusion

The proposed private vehicle park is a modest, community-serving facility that aligns with the planning intention of the “V” zone under the Draft Lam Tei and Yick Yuen OZP. It addresses a clear local need, respects the rural setting, and offers tangible benefits in terms of traffic management and public convenience. Approval of this application would support orderly village development and enhance infrastructure provision in the area.

1. 引言

本規劃陳述書是為支持根據《城市規劃條例》(第 131 章) 第 16 條向城市規劃委員會提交的申請而編製，旨在於屯門藍地丈量約份第 124 約地段第 3067 號發展為一個小型私人車輛停泊處。該地段位於《藍地及亦園分區計劃草圖編號 S/TM-LTYY/13》所劃定的「鄉村式發展」(“V”) 地帶內。

擬議發展旨在回應區內私人車輛停泊設施的需求，改善交通管理，並提升本地通達性，以符合「V」地帶的規劃意圖及《城市規劃條例》的法定要求。

2. 地點背景

- 該地點面積約為 390 平方米。
- 現時用作私人停車用途，設有 4 個電動車充電設施。
- 周邊土地用途包括村屋及本地通道。
- 該地點可經天地人路進入，並連接至區內道路網絡。

3. 分區及規劃意圖

- 根據《藍地及亦園分區計劃草圖編號 S/TM-LTYY/13》，該地點被劃為「鄉村式發展」(“V”) 地帶。
- 「V」地帶的規劃意圖是為村落擴展劃定土地，並集中村落式發展，以提高土地使用效率及基礎設施的提供。
- 公共/私家車輛停泊處(不包括貨櫃車)屬於「V」地帶的第 2 類用途，可經向城市規劃委員會申請批准許可。

4. 擬議用途的理據

a. 社區需求

- 若沒有此私家停泊車設施，就會導致路邊非法泊車及交通擠塞。
- 擬議設施將服務村民，提升通達性及安全性。

b. 土地用途相容性

- 擬議車輛停泊處屬低密度、露天設施，與周邊村落環境相容。
- 不會興建永久性建築物，保留地區的鄉郊特色。

c. 交通與安全

- 設計包括安全的出入口及內部迴旋空間。
- 有助減少非法泊車，改善交通流動及行人安全。

d. 環境考慮

- 將採用透水鋪面以減少雨水徑流。
- 由於規模小及使用間歇，預期噪音及空氣污染影響甚微。

e. 其他事項

- 擬建的私人車輛停車場僅服務附近村民。
- 由於所有使用者均為附近村民，且得到土地擁有人的通行權，因此不會收取停車費用。

5. 結論

擬議的私人車輛停泊處是一項規模適中、服務社區的設施，符合《藍地及亦園分區計劃草圖》中「V」地帶的規劃意圖。該項目回應本地明確需求，尊重鄉郊環境，並在交通管理及公共便利方面帶來實質效益。批准此申請將有助推動有序的村落發展及提升區內基礎設施的提供。